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Protokół z LXIV sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 9 sierpnia 2023 roku 

Protokół Nr LXIV/2023 

Z Sesji Rady Powiatu z dnia 9 sierpnia 2023 roku 

Posiedzeniu Przewodniczył – Marek Ciąpała – Przewodniczący Rady Powiatu 

Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie – 16:00 

Zakończono o godzinie – 16:35 

Obecni na posiedzeniu wg listy obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wprowadzenia zmian w budżecie powiatu na 2023 rok, 

b) zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kutnowskiego na lata 2023-2040, 

c) zmiany uchwały nr 312/LIX/23 Rady Powiatu Kutnowskiego z dnia 29 marca 2023 

roku w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023. 

3. Zakończenie obrad. 

Punkt 1 

00:02:52 – 00:05:17 

Marek Ciąpała: 

Otwieram obrady LXIV sesji Rady Powiatu Kutnowskiego. Serdecznie witam Państwa Radnych i 

pracowników Starostwa. Na 21 radnych biorących udział w sesji, obecnych jest 17 radnych. Tym 

samym stwierdzam prawomocność obrad. Chciałem Państwa Radnych poinformować, iż w dniu 4 

sierpnia 2023 roku wpłynął wniosek od Zarządu do Przewodniczącego Rady z prośbą o zwołanie sesji 

na podstawie artykułu 15 ust. 7 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym z 

przedstawionym porządkiem obrad. 

(Przewodniczący odczytuje wniosek od Zarządu, który stanowi załącznik do protokołu.) 

Punkt 2a 

00:05:19 – 00:05:37 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2a. Jest to podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w 

budżecie powiatu na 2023 rok. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. 

Poproszę Panią Skarbnik o omówienie uchwały. 

00:05:38 – 00:13:01 

Jolanta Skowrońska: 
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Przewodniczący, Wysoka Rado. Projekt uchwały w sprawie wykonania zmian w budżecie powiatu na 

2023 rok jest związany ze zmianami w planie dochodów, w planie wydatków, w tym zadań 

inwestycyjnych oraz udzielonych dotacji. I tak odpowiednio dochody ulegają zwiększeniu o kwotę 2 

081 044 zł i zmniejszeniu o 245 520. Pierwsza zmiana zwiększająca dochody na kwotę 1 100 000 zł 

jest to dofinansowanie z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na zadanie inwestycyjne. Kolejna 

zmiana zwiększająca na 27 000 zł są to środki z decyzji Wojewody otrzymane dla Powiatowego 

Inspektoratu Nadzoru Budowlanego na zakup sprzętu informatycznego i wyposażenia. I tutaj z tej 

decyzji są w podziale na dochody bieżące i dochody majątkowe, gdzie w dochodach majątkowych jest 

zwiększenie o 13 000. Kolejne zwiększenie na kwotę 545 000 są to dwa wnioski dyrektorów Domów 

Pomocy Społecznej zwiększające dochody z tytułu odpłatności za pobyt mieszkańców w tychże 

domach. Mianowicie Dom Pomocy Społecznej w Wojszycach - zwiększenie o 335 000 i Dom Pomocy 

Społecznej w Kutnie przy ulicy Krzywoustego - 210 000. Kwota 524 pochodzi z tytułu uzyskanego 

zwrotu za poniesione odszkodowanie przez Młodzieżowy Ośrodek Socjoterapii. Kwota 245 520 na 

plus i na minus jest to zmiana klasyfikacji budżetowej w związku z wcześniejszą… wcześniejszym 

otrzymaniem dofinansowania do realizacji zadania inwestycyjnego remontu dróg. 13 000, o którym 

już wspomniałam, dla Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego i 150 000 jest to dotacja dla 

Powiatowej Straży Pożarnej na realizację zadania fotowoltaiki. Jeżeli chodzi o załącznik nr 2 - wydatki, 

odpowiednio pokryte są z omówionych, zwiększonych dochodów i po pierwsze, drogi publiczne 

powiatowe - zwiększenie 2 000 000 zł. Jest to w wydatkach bieżących, ponieważ Wojewoda udzielił 

dotacji na… w dochodach bieżących. Również zadanie będzie realizowane w wydatkach bieżących. 

Następne są to zwiększenia wynikające z otrzymanych środków dla Powiatowego Inspektoratu 

Nadzoru Budowlanego. Zwiększenie jest w pozostałej działalności administracji publicznej - 150 000 i 

to jest zwiększenie zadania inwestycyjnego, do którego… do których zaraz przejdę, żeby je po kolei 

omówić i Powiatowa Straż Pożarna również zwiększenie - 150 000. Następnie, jeżeli chodzi o Domy 

Pomocy Społecznej, jest zwiększenie w związku ze zwiększonymi dochodami, a ogólnie w pomocy 

społecznej jest zmniejszenie inwestycji o 1 050 000 zł, tytułem pokrycia inwestycji na wkład własny 

do uzyskanego dofinansowania do realizacji remontu drogi. W Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie następuje zmiana nazwy zadania inwestycyjnego i ostatnia… przedostatnia zmiana, 

przepraszam, jest związana ze zwiększonymi dotacjami dla stowarzyszeń prowadzących warsztaty 

terapii zajęciowej oraz dla Gminy Gostynin. Przechodząc do załącznika inwestycyjnego, pierwsza 

zmiana to jest wprowadzenie nowego zadania pod nazwą „Zakup sprzętu informatycznego wraz z 

oprogramowaniem oraz usług certyfikacyjnych dla Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego 

w Kutnie” - kwota 13 000 zł. Zwiększenie dotychczasowego zadania pod nazwą „Wykonanie 

dokumentacji oraz położenie sieci elektrycznej w budynku Starostwa Powiatowego w Kutnie przy 

ulicy Kościuszki 16” - zwiększenie o 150 000 zł, wprowadzenie nowego zadania dla Powiatowej Straży 

„Zakup instalacji fotowoltaicznej dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Kutnie” - 

kwota 150 000, zmniejszenie dotychczasowego zadania pod nazwą „Termomodernizacja budynku 

Domu Pomocy Społecznej w Kutnie, ul. Krzywoustego 11” - kwota 1 050 000 zł. Następnie zmiana 

dotychczasowego zadania, zgodnie z wnioskiem Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Woli 

Chruścińskiej z „Zakupu i montażu pralnico-wirówki mocowanej do podłoża w Domu Pomocy 

Społecznej w Woli Chruścińskiej na „Zakup i montaż pralnico-wirówki mocowanej do podłoża oraz 

zakup i montaż pompy do oczyszczalni ścieków w Domu Pomocy Społecznej w Woli Chruścińskiej” - 

kwota na plus i minus - 45 000. Podobna sytuacja jest przy zmianie nazwy zadania, zgodnie z 

wnioskiem Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kutnie, mianowicie dotychczasowe 

zadanie pod nazwą „Dostosowanie pomieszczeń w budynku przy ulicy Wyszyńskiego 11 do wymogów  
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PPOŻ na potrzeby Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kutnie” na rzecz „Modernizacja wejścia 

do budynku przy ulicy Wyszyńskiego 13 w Kutnie wraz z zapewnieniem dostępności architektonicznej 

osobom ze szczególnymi potrzebami” - kwota na plus i minus 30 000 zł. I ostatnie zmiany są związane 

ze zmianami w planie dotacji, udzielonych z budżetu powiatu na 2023 rok. Mianowicie z tytułu 

dodatkowych środków związanych z pomocą obywatelom Ukrainy - zwiększenie dotacji dla 

Technikum Zakładu Doskonalenia o kwotę… Doskonalenia Zawodowego w Warszawie, Centrum 

Kształcenia w Kutnie - zwiększenie o kwotę 1 946 zł. Ten sam tytuł zwiększający dotację dla 

ogólnokształcącego… Liceum Ogólnokształcącego Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół Katolickich w 

Kutnie o kwotę 3 258 zł. Następnie udzielona dotacja dla Stowarzyszenia Wspierania Rozwoju Bzówki 

- 5000, Stowarzyszenia Kutnowska Kuźnia Kultury - 8 400 zł i dotacje zwiększające dla Polskiego 

Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych w Kutnie… Koło w Kutnie - zwiększenie o kwotę 7 000 zł, 

dla Koła w Żychlinie o kwotę 6 000 zł i dla Powiatu Gostynińskiego o kwotę 200 000… 200 zł, 

przepraszam. I to są wszystkie zmiany, jeżeli chodzi o przedmiotowy projekt uchwały, dokonujący 

zmian w budżecie powiatu. Dziękuję. 

00:13:01 – 00:13:11 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Pani Skarbnik. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiotowej sprawie? 

Pan Artur Gierula, proszę bardzo. 

00:13:14 – 00:13:58 

Artur Gierula: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, bardzo dziękuję. Być może to będzie do Pana Starosty. Bo w 

załączniku nr 3 jest „Dostosowanie pomieszczeń budynku przy ulicy Wyszyńskiego 11”. Pod spodem 

jest przesunięcie tych 30 000 na „Modernizacja wejścia przy ulicy Wyszyńskiego 13”. Pod spodem jest 

„Wymiana bramy na automatyczną przy Wyszyńskiego 11”, a w uzasadnieniu wszędzie jest 

Wyszyńskiego 13. Ja wiem, że tam działki z tym PLD były, to jest dzielone itd., ale lepiej by było chyba, 

żeby to było kompatybilne, czyli w uzasadnieniu, żeby było też poprawnie, ewentualnie tutaj. Także 

mam pytanie w tym zakresie, jak to… jak to wygląda i czy ewentualnie trzeba coś tutaj poprawić. Bo 

w uzasadnieniu mamy w obydwóch przypadkach Wyszyńskiego 13. 

00:13:59 – 00:14:01 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Starosta Kutnowski Daniel Kowalik. 

00:14:02 – 00:14:05 

Daniel Kowalik: 

Znaczy jakby Pan mógł sprecyzować, co według Pana, tam jest nie tak. 

00:14:06 – 00:14:22 

Artur Gierula: 
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W tabelce nr 3 jest wskazanie w paragrafie rozdziału 85218, tj. strona 11 załącznika, jest 

„Dostosowanie pomieszczeń budynku przy ulicy Wyszyńskiego 11 do wymogów przeciwpożarowych 

na potrzeby Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kutnie”. To jest te 30 000. 

00:14:22 – 00:14:27 

Daniel Kowalik: 

To musi być pomyłka, bo 11 jest tym adresem, gdzie jest PCPR, więc to jest pomyłka. 

00:14:27 – 00:14:39 

Artur Gierula: 

No bo mówię, w uzasadnieniu jest 13 tu i tu wskazane, ale to jeszcze jedno Państwa (nieczytelny 

zapis). Bo pod spodem mamy 3 pozycję „Wymiana bramy na automatyczną przy ulicy Wyszyńskiego 

11 na potrzeby Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kutnie”. 

00:14:40 – 00:14:41 

Daniel Kowalik: 

No to też musi być pomyłka po prostu. 

00:14:41 – 00:14:42 

Artur Gierula: 

Czyli też tu powinno być 13. 

00:14:42 – 00:14:54 

Daniel Kowalik: 

Tak, tak, bo adres PLD... znaczy adres 13 został tam, gdzie jest generalna dyrekcja dróg i autostrad i 

PCPR w Kutnie, więc tutaj wprowadzimy autopoprawkę, tak. 

00:14:54 – 00:14:55  

Artur Gierula: 

Dobra, dziękuję. 

00:14:58 – 00:15:02 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Proszę, głos zabierze Pan Radny Krzysztof Debich. 

00:15:04 – 00:16:11 

Krzysztof Debich: 

Mam 3 pytania do uzasadnienia. W punkcie 1 na następujące zmiany w uchwale budżetowej na 2023 

rok, punkt 1: dostosowane do właściwej klasyfikacji budżetowej, rozdział paragraf dochodów, 

dotyczące otrzymania środków pochodzących z budżetu województwa łódzkiego na realizację  
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zadania pod nazwą „Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych”. Dostosowana do 

właściwej, to znaczy, że była niewłaściwa klasyfikacja. Proszę o mówienie tego punktu. Proszę o 

wyjaśnienie do punktu 3: „zwiększamy kwotę dochodów Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii w 

Żychlinie o kwotę 524 zł, co jednocześnie skutkuje na wysokość wydatków w tej jednostce”. Już 

kiedyś była dyskusja na tej sesji. „Skutkuje na wysokość”, proszę o doprecyzowanie, tak żeby było w 

języku polskim. Nie jest to wypracowanie, tak jak Pani Skarbnik kiedyś mówiła, z języka polskiego, ale 

(nieczytelny zapis) język polski. I wyjaśnienie punktu 9: „urealniono próby dotacji udzielonej z 

budżetu powiatu w 2023 roku”. Proszę o doprecyzowanie. Dziękuję. 

00:16:14 – 00:16:19 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Oddaję głos Pani Skarbnik. Proszę bardzo. 

00:16:19 – 00:18:42 

Jolanta Skowrońska: 

Odnośnie punktu 1, dostosowanie właściwej klasyfikacji budżetowej było wprowadzone w inny 

rozdział. Jest sprostowanie zgodnie z dokonaną interpretacją przez Wojewodę. Było wprowadzone, 

tak jak macie Państwo w załączniku inwestycyjnym, przepraszam, w załączniku pierwszym odnośnie 

dochodów, w dziale 010, w rozdziale 0… przepraszam, jeszcze raz, w dziale 600, w rozdziale 614, a ta 

sama kwota znajduje się w dziale 010,  rozdziale 01042, ponieważ jest to dofinansowanie do.. z 

funduszu do dróg… dojazdowych do gruntów rolnych. Jeżeli chodzi o punkt 3, zwiększa się plan 

dochodów Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii o 524, ponieważ to każda jednostka organizacyjna 

wykonująca dochody, po stronie dochodów zwiększenie i po stronie wydatków zgodnie z wnioskiem, 

ponieważ tam gdzie nastąpiło uszkodzenie mienia wyposażenia przeznaczają te środki. I jeżeli chodzi 

o punkt 9, urealniono kwoty dotacji udzielonych z budżetu powiatu, dlatego Państwu omówiłam i 

przy omawianiu nadmieniłam, że udzielone dotacje dla Stowarzyszenia Wspierania Rozwoju wsi 

Bzówki – 5 000 zł, Stowarzyszenie Kutnowska Kuźnia Kultury - 8 400 i też dodatkowe otrzymane na 

wydatki związane z pomocą obywatelom Ukrainy. Tutaj zwiększenie na tej sesji dotyczy tylko 

środków przeznaczonych na prowadzenie warsztatów terapii zajęciowej i są to środki pochodzące z 

rezerwy ogólnej. 

00:18:44 – 00:18:46 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję. Proszę bardzo, Pan Radny Krzysztof Debich. 

00:18:49 – 00:19:35 

Krzysztof Debich: 

To znaczy, że w uchwale budżetowej był inny rozdział, gdzie paragraf dochodów wpisany przez was, 

Wojewoda jak przesłał uzupełnienie, to wskazał dokładnie rozdział i paragraf, tak? Czy to oznacza, że 

poprzednią uchwałę RIO nie zwróciło uwagi na te błędy w tych paragrafach? I nie odpowiedziała mi 

Pani, czy skutkuje to wzrostem czy zmniejszeniem wydatków w tej jednostce. Oczywiście pozwalam 

sobie domyślać się, że skutkuje wzrostem wydatków, a tak powinno brzmieć zdanie, a nie skutkuje na 

wysokość wydatków w tej jednostce. Nie ma takiego w języku polskim „skutkować na” wyrażenia i  
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prosiłbym nie powielać niepotrzebnie tego błędu. Otóż któryś raz powiela się ten sam błąd, o którym 

mówiłem. Chodzi o czystość języka polskiego. Dziękuję. 

00:19:39 – 00:19:41 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pani Skarbnik, proszę. 

00:19:42 – 00:20:16 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Radny, z wykształcenia jestem ekonomistą, a nie filologiem języka polskiego. Po drugie, 

uzasadnienie jest skrótowym przedstawieniem zmian w uchwale i każdy załącznik pod projektem 

uchwały omawiam bardzo szczegółowo, informując Państwa na plus i na minus, czyli nie może 

skutkować w tym momencie ani zwiększeniem, ani zmniejszeniem. Po prostu jest zmiana klasyfikacji 

budżetowej. 

00:20:22 – 00:20:26 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Andrzej Szarwas, proszę. 

00:20:28 – 00:20:55 

Andrzej Szarwas: 

Ja chciałem, Szanowni Państwo, spytać o zakres remontu drogi, o której dzisiaj była mowa, jest 

mowa. Kilometr drogi - 2 800 000, dofinansowanie ze strony Powiatu - 110 000. Jaki to zakres będzie 

tego remontu? Bardzo proszę powiedzieć Radnym. I czy Zarząd występował do Samorządu Gminnego 

o wsparcie w tym zakresie? Dziękuję. 

00:20:55 – 00:20:58 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Panu Radnemu. Proszę bardzo, Starosta Kutnowski. 

00:20:59 – 00:22:42 

Daniel Kowalik: 

Pragnę tylko sprostować. Środki, które wpłynęły od Województwa Łódzkiego, rządowe, to jest kwota 

1 100 000 i to jest wkład Funduszu Dróg Samorządowych, a nie Powiatu, a Powiat ma partycypować 

kwotą 900 000 zł. Jeśli chodzi o odcinek, który znajduje się w gminie Oporów, jesteśmy już w pewien 

sposób w porozumieniu z Wójtem gminy Oporów, który zgodził się partycypować pół na pół wkład 

własny do tej inwestycji. Tak jak jest napisane w uzasadnieniu do uchwały, inwestycja przy drodze 

2124E relacja Oporów Kolonia – Kutno jest to kilometr drogi na odcinku od 6,985 km do 7,985 km i 

właśnie do tego kilometra drogi 20%... 25% całości tej części inwestycji dołoży nam Gmina Oporów. 

Druga droga jest to droga o numerze 2168E relacji Kutno – Ogrodzona na odcinku od 5 km do 6,740 

km i to jest ta droga, o której rozmawialiśmy chyba na ostatniej sesji, o którą pytał się Pan Radny  
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Jacek Urbaniak. To też już tutaj w gwoli wyjaśnienia, dostaliśmy przy ostatnim naborze na tą część, o 

której rozmawialiśmy, więc… więc fajnie. I tak, będzie to modernizacja, która będzie obejmowała 

położenie w istniejącej… istniejącym świetle dywanika… dywanika i asfaltowego oraz pobocze. 

Dziękuję. 

00:22:43 – 00:22:44 

Andrzej Szarwas: 

Dziękuję bardzo. 

00:22:44 – 00:22:47 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Pan Radny Krzysztof Debich, proszę. 

00:22:50 – 00:23:22 

Krzysztof Debich: 

Panie Przewodniczący, w związku z tym, co powiedziała Pani Skarbnik, nie możemy dojść do 

porozumienia w sprawie języka polskiego, stwierdziła teraz, że nie jest filologiem polskim, proponuję, 

żeby do uzasadnień uchwał, do zmian w budżecie z oszczędności dla wypłat diet dla radnych, za które 

podpisać jakąś umowę zlecenie, czy zamówić kogoś od języka polskiego, co będzie weryfikował te 

uchwały i (nieczytelny zapis) mieli problem błędu językowego czy ewentualnych błędów z 

(nieczytelny zapis). 

00:23:25 – 00:23:32 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Należy rozumieć, że nie był to, Panie Krzysztofie, wniosek formalny, tylko głos w 

dyskusji. 

00:23:32 – 00:23:39 

Krzysztof Debich: 

To jest głos w dyskusji do zastanawiania się przez Pana Przewodniczącego, jeżeli będzie (nieczytelny 

zapis) taki wniosek, to taki wniosek po prostu (nieczytelny zapis). 

00:23:40 – 00:25:34 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie ma. Przechodzimy do 

głosowania imiennego uchwały, oczywiście z autopoprawką. Będę wyczytywał kolejno nazwiska 

Państwa Radnych. Proszę o oddanie głosu „Jestem za” albo „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję się 

od głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Wstrzymuję się 
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Protokół z LXIV sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 9 sierpnia 2023 roku 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: … 

Artur Gierula: Wstrzymuję się 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Wstrzymuję się 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Jestem za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Wstrzymuję się 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 14 głosach za, głosów 
przeciwnych nie było i 4 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 333/64/2023 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Powiatu Kutnowskiego na 2023 rok. 

Punkt 2b 

00:25:35 – 00:25:56 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2b. Jest to podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały o 
uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2023-2040. Projekt 
otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. Proszę Panią Skarbnik, Jolantę Skowrońską o 
omówienie projektu uchwały. 

00:25:58 – 00:26:59 

Jolanta Skowrońska: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej dotyczy dostosowania kwot po stronie dochodów i wydatków. I tak odpowiednio: plan  



10 
 

Protokół z LXIV sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 9 sierpnia 2023 roku 

dochodów po zmianach stanowi kwotę 175 655 220,03 zł, wydatki planowane są na kwotę 211 486 
164,22 zł. Jeżeli chodzi o wynik budżetu, przychody i rozchody nie ulegają zmianie. W załączniku nr 2, 
związanym z przedsięwzięciami do Wieloletniej Prognozy Finansowej, następuje zmiana w zadaniu 
pod nazwą „Wykonanie dokumentacji oraz położenie sieci elektrycznej w budynku Starostwa 
Powiatowego w Kutnie przy ulicy Kościuszki 16”, gdzie łączne nakłady oraz limit roku 2023 ulega 
zwiększeniu o kwotę 150 000 zł. Dziękuję. 

00:27:01 – 00:28:35 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję Pani Skarbnik. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w przedmiotowej sprawie?  
Nie widzę. Przechodzimy do głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska Państwa 
Radnych. Proszę o oddanie głosu „Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję się od 
głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 

Krzysztof Debich: Wstrzymuję się 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: … 

Artur Gierula: Wstrzymuję się 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Wstrzymuję się 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Wstrzymuję się 

Tomasz Walczewski: Za 
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Protokół z LXIV sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 9 sierpnia 2023 roku 

Dziękuję. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 14 głosach za, głosów 
przeciwnych nie było i 4 wstrzymujących. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 334/64/2023 w sprawie 
zmiany uchwały o uchwaleniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kutnowskiego na lata 2023-
2040. 

Punkt 2c 

00:28:36 – 00:29:16 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 2c. Jest to podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 
312/59/2023 Rady Powiatu Kutnowskiego z dnia 29 marca 2023 roku w sprawie określenia zadań, na 
które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
w roku 2023. Projekt uchwały otrzymali Państwo wraz z materiałami na sesję. Zapraszam Panią 
Monikę Marciniak do stolika, tutaj przy Pani Skarbnik i proszę o omówienie projektu uchwały. 

00:29:26 – 00:32:33 

Monika Marciniak: 

Dzień dobry Państwu. Uchwała dotyczy zmiany w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 
środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023. Zmiany tej 
dokonuje się w oparciu o dwie ustawy. Ustawę z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawodowej 
i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych oraz ustawę z dnia 5 czerwca 1998 roku o 
samorządzie powiatowym. W paragrafie 1 uchwały dokonuje się zwiększenia środków finansowych z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023 o kwotę 117 000 zł do 
kwoty 1 917 240 zł. Poprzednia kwota przed zwiększeniem wynosiła 1 800 240 zł. Zwiększenie tej 
kwoty wynika z rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 22 maja 2023 roku zmieniającego 
rozporządzenie w sprawie algorytmu przekazywania środków PFRON-u samorządom wojewódzkim i 
powiatowym. Po zwiększeniu koszt roczny pobytu jednego uczestnika warsztatów terapii zajęciowych 
wynosi 29 496 zł. Do tej pory było 27 696 zł. W pierwszej kolejności zwiększona kwota powinna być 
przeznaczona na finansowanie wynagrodzeń kadry zaangażowanej w proces rehabilitacji uczestnika 
warsztatu. Czyli zwiększyło się o kwotę 1800 zł na jednego uczestnika rocznie, co daje nam kwotę 150 
zł na jednego uczestnika na jeden miesiąc. W paragrafie 2 uchwały dokonuje się zwiększenia środków 
finansowych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2023 o kwotę 
16 zł do kwoty 1 112 483 zł. Poprzednia kwota przed zwiększeniem wynosiła 1 112 467 zł. 
Zwiększenie kwoty wynika z zaokrągleń, do których dochodzi podczas obliczania wysokości środków 
według algorytmu, zgodnie ze wzorem z rozporządzenia. I teraz ta kwota została przeznaczona na 
środki pomocnicze, przedmioty automatyczne, tzn. aparaty słuchowe, materace przeciwodleżynowe, 
pielucho majtki i artykuły niezbędne do funkcjonowania takiego codziennego. I treść uchwały została 
skonsultowana z członkami Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych. Dziękuję. 

00:32:35 – 00:34:14 

Marek Ciąpała: 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. Przechodzimy do 
głosowania imiennego. Będę wyczytywał kolejno nazwiska Państwa Radnych. Proszę o oddanie głosu 
„Jestem za”, bądź „Jestem przeciw”, bądź „Wstrzymuję się od głosu”. 

Marek Ciąpała: Jestem za 
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Protokół z LXIV sesji 

Rady Powiatu Kutnowskiego 

z dnia 9 sierpnia 2023 roku 

Krzysztof Debich: Jestem za 

Marek Drabik: … 

Zbigniew Filipiak: … 

Artur Gierula: Jestem za 

Zdzisław Góreczny: Jestem za 

Marek Jankowski: Jestem za 

Marek Jędrzejczak: Jestem za 

Daniel Kowalik: Jestem za 

Magdalena Krupińska-Kotulska: Za 

Marek Kubasiński: Jestem za 

Edyta Ledzion: … 

Tomasz Marciniak: Jestem za 

Elżbieta Milczarska: Jestem za 

Ryszard Olesiński: Jestem za 

Jolanta Pietrusiak: Jestem za 

Bartosz Serenda: Za 

Jacek Sikora: Jestem za 

Andrzej Szarwas: Jestem za 

Jacek Urbaniak: Jestem za 

Tomasz Walczewski: Za 

Dziękuję. Zakończyłem głosowanie. Stwierdzam, że w wyniku głosowania przy 18 głosach za, głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. Rada Powiatu podjęła uchwałę nr 335/64/2023 w sprawie 
zmiany uchwały nr 313/59/2023 Rady Powiatu Kutnowskiego z dnia 29 marca 2023 roku w sprawie 
określenia zadań, na które przeznacza się środki finansowe Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w roku 2023. 

Punkt 3 

00:34:15 – 00:34:33 

Marek Ciąpała: 

Przechodzimy do realizacji punktu 3. Jest to zakończenie obrad. Wyczerpaliśmy dzisiejszy porządek 
obrad. Dziękuję wszystkim Państwu za udział w sesji. Zamykam obrady LXIV sesji Rady Powiatu 
Kutnowskiego. Dziękuję za uwagę. Do widzenia Państwu. 
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Sesja nagrana była na płycie CD opisanej LXIV Sesja Rady Powiatu Kutnowskiego z dnia 9 sierpnia 

2023 roku. 

Protokołowała:  

Monika Gawryszczak 
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